
 

 

Zápis č. 6/2021 (198) 
z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 

konaného elektronicky dne 12. 4. 2021 
 

Přítomni:  Ing. Miroslav Matýsek, Ph.D., Ing. Milan Navrátil, Ph.D., doc. Ing. Martin 
Hromada, Ph.D., Mgr. Zuzana Pátíková, Ph.D., doc. Ing. Libor Pekař, 
Ph.D., doc. RNDr. Ing. Zdeněk Úředníček, CSc., Eva Bedáňová, Jan Bureš, 
Bc. Tibor Sojka, Ing. Lucie Sousedíková (celkem 10 členů AS) 

Stálí účastníci zasedání: doc. Mgr. Milan Adámek, Ph.D., doc. Ing. Bronislav Chramcov, 
Ph.D., doc. Ing. Marek Kubalčík, Ph.D., doc. Ing. Jiří Vojtěšek, Ph.D., Mgr. 
Eva Navrátilová, Mgr. Dana Musilová  

Omluveni: - 

Hosté: Ing. Dušan Hrabec, Ph.D., Ing. Michal Pleva, Ph.D., Ing. Dominika 
Pospíchalová, Ing. David Šaur, Ph.D. 

 
Program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS FAI č. 5/2021 (197). 
2. Stav plnění usnesení AS FAI. 
3. Projednání programu zasedání. 
4. Informace děkana, proděkanů, tajemníka FAI a předsedy AS FAI. 
5. Projednání návrhu „Jednací řád Vědecké rady FAI“. 
6. Projednání návrhu „Výroční zpráva o hospodaření FAI za rok 2020“. 
7. Projednání výsledků studentské ankety „Hodnocení výuky zimního semestru 

akademického roku 2020/2021“. 
8. Různé. 

     

Předseda AS FAI dr. Matýsek zahájil online jednání AS FAI pomocí MS Teams, přivítal 
všechny účastníky tohoto zasedání.  

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS FAI č. 5/2021 (197).  

Zápis je s připomínkou k odkazům na články.  

Návrh usnesení AS FAI 198/1 

AS FAI schválil zápis ze zasedání AS FAI č. 5/2021 (197) ve znění zveřejněném v 
informačním systému FAI s opravou odkazů na články: z ČL. na čl. 

Hlasování 

Pro:  10 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 
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Usnesení AS FAI 198/1 

AS FAI schválil zápis ze zasedání AS FAI č. 5/2021 (197) ve znění zveřejněném v 
informačním systému FAI s opravou odkazů na články: z ČL. na čl. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS FAI.   

Z předchozích usnesení nevyplývají v současnosti žádné úkoly.  

Ad 3) Projednání programu zasedání.  

Svolání k zasedání AS FAI bylo zasláno členům a stálým účastníkům AS FAI elektronicky 
dne 1. 4. 2021.  

Návrh usnesení AS FAI 198/2 

K předběžnému programu nebyly vzneseny žádné návrhy na jeho úpravu. AS FAI 
schválil program zasedání č. 198 ve znění usnesení č. 197/5. 

Hlasování 

Pro:  10 
Proti:  0 
Zdržel se: 0  

Usnesení AS FAI 198/2  

AS FAI schválil program zasedání č. 198 ve znění usnesení č. 197/5. 

Ad 4) Informace děkana, proděkanů, tajemníka FAI a předsedy AS FAI. 
 

Děkan FAI 

 Informoval o zasedání kolegia rektora – kvestor UTB plánuje vytvořit pozici „cyber 
managera“. 

 S univerzitou v Budapešti byla podepsaná smlouva o spolupráci s UTB ve Zlíně. 

 Termín výzvy pro podání grantových projektů v rámci GAČR byl prodloužen do 
22. 4. 2021. 

 12. 4. 2021 je poslední termín pro věnování historické výpočetní, měřicí a 
telekomunikační techniky, která bude vystavena ve stálé expozici v prostorách U5.  

 

Prod. Chramcov 

 Témata DSP na další akademický rok byla schválena Oborovou radou FAI a jsou 
zveřejněna na fakultních webových stránkách. 

 Uzavírají se závěrečné zprávy za interní výzkumné projekty za 2020, budou vloženy 
do systému GAP. 

 Dne 13. 4. 2021 od 13:30 hod. se uskuteční setkání akademických a vědeckých 
pracovníků na téma tvůrčí činnosti. 

 Byli vybráni dva kandidáti do soutěže o cenu Josepha Fouriera - Dr. Drábek a Ing. 
Žáček. 
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Prod. Vojtěšek 

 31. 3. 2021 bylo ukončeno podávání přihlášek do Bc. studia, aktuálně je 871 
přihlášek, v porovnání s loňským rokem došlo k nárůstu. 

 Do Mgr. je zatím přijato 48 přihlášek, termín podávání přihlášek je do 31. 5. 2021. 

 SZZ jsou plánovány v červnu 2021. 

 Informoval o termínech odevzdání BP/DP. 

 Připomněl, že studenti mají možnost svázání a tisku práce v knihovně UTB, 
studenti jsou informováni prostřednictvím e-mailu. 

 Probíhá testování na covid zaměstnanců, doktorandů a studentů pracujících na 
BP/DP.  

Předseda AS FAI se dotázal na kontaktní zkoušení studentů a na kontaktní výuku v 
závěrečných dvou týdnech v semestru. Prod. Vojtěšek odpověděl, že fyzická přítomnost 
studentů na FAI musí být doložena buď negativním testem ne starším než týden, 
potvrzením o prodělané nemoci v posledních 90 dnech nebo očkováním. Na druhou 
otázku odpověděl, že dle vládního rozhodnutí mohou být zatím od 19. 4. 2021 fyzicky 
přítomni pouze studenti závěrečných ročníků při laboratorním měření a konzultacích. 

Prod. Vojtěšek odpověděl na dotaz J. Bureše ohledně postupu při registraci tisku BP/DP 
v knihovně. 

 

Prod. Kubalčík 

 Probíhá jednání s univerzitou v Budapešti o vzájemné spolupráci v oblasti 
informatiky – jedná se mobility v rámci Erasmus+ a podávání společných 
výzkumných projektů. 

 Sumarizují se přihlášky studentů do studijních programů vyučovaných 
v anglickém jazyce. 

 

Tajemnice FAI 
 16. 4. 2021 se uskuteční online Veletrh pracovních příležitostí. 

 

Předseda AS FAI 

 Připravuje se Zpráva o činnosti AS FAI za období 27. 2. 2020 – 26. 2. 2021, seznámil 
přítomné s čerpáním finančních prostředků AS FAI za rok 2020.  

 Informoval o řádném zasedání AS UTB dne 6. 4. 2021, projednávalo se mimo jiné: 

- Vyjádření AS UTB k právním jednáním ve věci nákupu budovy 
multifunkčního sportoviště a přilehlých pozemků.  

-   Návrh „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2021 – Dodatek č. 1“. 

-   Návrh „Rozpis rozpočtu UTB na rok 2021 – Dodatek č. 1“. 

Další řádné zasedání AS UTB se uskuteční 13. 4. 2021, na kterém se bude o těchto 
bodech hlasovat. 
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Ad 5) Projednání návrhu „Jednací řád Vědecké rady FAI“. 

Prod. Chramcov informoval o návrhu, který byl dvakrát projednáván na zasedání LK AS 
FAI a byl diskutován i s bývalou předsedkyní AS UTB Ing. Macháčkovou. Dále vysvětlil 
úpravy jednotlivých článků. 
Předseda LK AS FAI informoval o průběhu projednávání na zasedání LK dne 8. 4. 2021. 

Návrh usnesení AS FAI 198/3  

AS FAI schválil Jednací řád Vědecké rady FAI se zapracovanými připomínkami z LK. 

Hlasování 

Pro:  10 
Proti:  0 
Zdržel se: 0  

Usnesení AS FAI 198/3 

AS FAI schválil Jednací řád Vědecké rady FAI se zapracovanými připomínkami z LK. 
 
Ad 6) Projednání návrhu „Výroční zpráva o hospodaření FAI za rok 2020“. 

Tajemnice FAI představila tento materiál, který je povinnou součástí Výroční zprávy FAI 
a je nástrojem ke kontrole oprávněnosti, efektivnosti a hospodárnosti při nakládání 
s prostředky státního rozpočtu o rozpočtových pravidlech. 

Detailně seznámila se jednotlivými body tohoto návrhu a čerpáním prostředků:  

- Neinvestiční prostředky: přidělené dotace a prostředky na vzdělávací činnost, 
příspěvky na realizaci akreditovaných studijních programů, institucionální 
podpora na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace, specifický 
vysokoškolský výzkum – projekty IGA  a projekty dle zdrojů, osobní náklady, 
majetkové účty, vývoj stavu majetku a výsledky inventarizace, mezifakultní 
pedagogický výzkum. 

- Investiční prostředky – čerpání na jednotlivé investice. 
- Výsledky hospodaření: rozbor nákladů a výnosů po zdrojích. 

Tento materiál bude předložen k projednání na zasedání EK AS FAI. 
 

Ad 7) Projednání výsledků studentské ankety „Hodnocení výuky zimního semestru 
akademického roku 2020/2021“. 

Prod. Vojtěšek prezentoval výsledky ankety hodnocení výuky za ZS 2020/21.  Informoval 
o bonusu pro studenty, kteří se ankety zúčastní (přednost při kroužkových předzápisech).  

Bc. Sojka tlumočil návrhy a poznatky své, studentů i akademiků z jiných fakult týkající se 
hodnocení výuky, mimo jiné tyto: 

1. studenti se domnívají, že anonymním komentářům není přikládána stejná váha 
jako podepsaným a že se hodnocení nedostane až k vyučujícímu (toto doložil 
vlastní zkušeností s anonymní připomínkou) – na připomínku nebylo reagováno a 
problémy zůstaly nevyřešené, 

2. vyučující, garanti nebo ředitelé ústavů by se k hodnocení měli povinně (alespoň 
souhrnně) vyjádřit a využívat ho ke zpětné vazbě, 

3. pokud není na připomínky reagováno, systém hodnocení to degraduje a studenty 
demotivuje, 
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4. po vzoru např. FHS by pozitivně hodnocení AP měli být mimořádně odměněni, za 
negativní hodnocení by měly být stanoveny postihy, 

5. ve výuce neprobíhají hospitace. 

Dále uvedl, že hodnocení výuky nemusí být jen nástrojem ke stížnostem a že sám systém 
využívá i ke kladnému hodnocení, přičemž se snaží být objektivní. Nabídl předložení 
konkrétních návrhů a pomoc při zlepšování systému. 

Doc. Úředníček – jestliže student není ochotný se pod svůj názor podepsat, není snadné 
se k hodnocení vyjádřit.  A dále – studentům nenáleží rozhodování o stanovení odměn 
AP. 

Doc. Vojtěšek zodpověděl dotaz doc. Pekaře – zda by zveřejněné reakce vyučujících 
mohly být uveřejněny v pdf formátu. Dále doc. Pekař polemizoval nad zcela rozdílným 
hodnocením kvality výuky u téměř totožného předmětu (před a po jeho akreditaci) 
v rámci jediného semestru. 

Dr. Pátíková podpořila Bc. Sojku. Pro poskytnutí zpětné vazby by uvítala přesnou 
provázanost vyučujících se studenty v systému IS/STAG. Prod. Vojtěšek vysvětlil, proč 
toto zatím není možné. 

J. Bureš navrhl některé otázky v dotazníku pro hodnocení kvality výuky pozměnit, více 
konkretizovat.  

Doc. Vojtěšek odpověděl, že otázky v dotazníku se mění, přizpůsobují se. Dále doplnil, 
že hodnocení kvality výuky vidí všichni AP, ředitelé ústavů případné negativní stanovisko 
vždy s vyučujícím konzultují. 

Děkan FAI doplnil, že způsob hodnocení AP za kvalitu výuky je zapracován již do 
osobního ohodnocení. 

Bc. Sojka poděkoval za podporu i kritiku a zareagoval na doc. Úředníčka – studentům by 
nemělo být vyčítáno, že využívají anonymní komentáře, pokud jim to systém umožňuje a 
jsou k tomu motivováni. Vyučující má možnost se obhájit. 

Návrh usnesení AS FAI 198/4  

AS FAI projednal výsledky studentské ankety „Hodnocení výuky zimního semestru 
akademického roku 2020/2021“. 

Hlasování 

Pro:  10 
Proti:  0 
Zdržel se: 0  

Usnesení AS FAI 198/4 

AS FAI projednal výsledky studentské ankety „Hodnocení výuky zimního semestru 
akademického roku 2020/2021“. 

Ad 8) Různé. 

 EK AS FAI zasedne 19. 4. 2021 ve 13:00 hod.  

 AS FAI zasedne 10. 5. 2021 ve 13:00 hod. 

Předseda AS FAI vyzval členy AS FAI, kteří si ještě nepřevzali jmenovací dekret, aby tak 
učinili a zároveň podepsali slib. Dále se kladně vyjádřil ke zlepšené kvalitě jídel v menze. 
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Návrh usnesení AS FAI 198/5  

AS FAI schválil termín příštího řádného zasedání AS FAI č. 7/2021 (199) na 10. 5. 2021 
od 13:00 hodin a předběžný program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS FAI č. 6/2021 (198). 
2. Stav plnění usnesení AS FAI. 
3. Projednání programu zasedání. 
4. Informace děkana, proděkanů, tajemníka FAI a předsedy AS FAI. 
5. Projednání návrhu „Výroční zpráva o hospodaření FAI za rok 2020“. 
6. Projednání návrhu „Zpráva o činnosti AS FAI za období od 27. 2. 2020 do 26. 2. 

2021“. 
7. Různé.  

Hlasování 

Pro:  10 
Proti:  0 
Zdržel se: 0  

Usnesení AS FAI 198/5 

AS FAI schválil termín příštího řádného zasedání AS FAI č. 7/2021 (199) na 10. 5. 2021 
od 13:00 hodin a předběžný program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS FAI č. 6/2021 (198). 
2. Stav plnění usnesení AS FAI. 
3. Projednání programu zasedání. 
4. Informace děkana, proděkanů, tajemníka FAI a předsedy AS FAI. 
5. Projednání návrhu „Výroční zpráva o hospodaření FAI za rok 2020“. 
6. Projednání návrhu „Zpráva o činnosti AS FAI za období od 27. 2. 2020 do 26. 2. 

2021“. 
7. Různé. 

 

 

Příští řádné zasedání AS FAI proběhne dne 10. 5. 2021 od 13:00 hod.   

 
Ve Zlíně dne 23. 4. 2021 
Zapsala: Dana Musilová 
Verifikoval: Ing. Miroslav Matýsek, Ph.D. 
 
 
 
 
 

       Ing. Miroslav Matýsek, Ph.D. v. r. 
                  předseda AS FAI 


